
Vadov, 12. novembef 2015

Abent brev til KObenhavns Kommune

(obenhavns Konnune harbesluttet d dpsige driftsoverenskomnen med den setvejende innitut dn
va*ov B0rn€have dg Fritidshjem, fordifrit d5hjenmet efrer komnunens ptan ska fus oneres med et
andetfiitidrhjem (Thomas P neje)ifolbindetsemeddensparcovesep6Jrildsomradet,d€rp:grrp,
bass.und af to kerkolererormen

Dennerve se kunne efterlade 45 born og 3 anlare tbgrnehaven ien udnr situat on, tordi
b0rnehaven efternanse a6 barbering afbudgetrerne ikke.rnor ndkrilatovereve som selvnandig
inslitution. Viharde or- sanarbejde med ate intere$enter forer:et en tosning, hvor
bornehavederen hvert ra d mid efrid3r skureforbtve en de sfden sa
alts, ville b ive er d4rirbud med bade bornehave os fr ridshjen

Detrorlyder nu fra ofrdde.herSoren Taer Ho ssaa.d, al derte fo6 ag formenl is lke vi fe opbakn ns
rra komnonen, $n rand5ynlsvh onsdagdei t3 iovenbefvitvedbse, aiderofrit dshjem tagger
sammef uden on bornehaven, sevon kdmmunen ikke kan anvGe nogen bysn ngtitforme|d Dere
vlbelyde, dVafrovFrridshjemfonsatska deterappemedVadov Bornebave, mentedesfraer

Vi mener, atd.hevillevaE€n danig b.nutninsror bide bfin,toreldre ogansate.

Forderlr6t€ erdet uanstend grafkofrnunen at skite bornehaven osfriridshlemnetad, d kod ud
errer at sevnmme komnune i2013 rvans bornehaven ocfrtidshjemmer t tat f6ionere. viharfr:
pe60na lec  og  bes ty rekens  s ide  desenene: r las te ts todog ihovedssenutonnetarberde id f ,
rus onen uld fungere (oE harJartak fomter * indfi sparematene oCskabe syneGtme tem da to
aJdelinserti g ad. for a le).

Fordet andeterdeten het urime is kon t dsfrist, nai siver bornehaven iitar findeen anden
samarbeldspanner lidet ed fusion med en anden bornehave v tv-re den eneste m6de ats ko
okonomkk b-redwtished pe) Da drlhsoverenskom$en erop$8t pr.1. ausust 2016, skal
medarbe ldeheop5 isesndenr . feb tuar ,hv is ikkeenandentosnnger fundetndenda.Deter jkke
r mellsratfotoenre, dvi5kure kunne forhand e a tedetatlerten fusjoi med etandel dagtibud pl

visildalorh.nnllleril,atr(obenhavnsKonmuneentenll.crepier€rvoresroEtastitenfusion
mellemtriildshjemm€n€, hvor bornehavedeten indgar,s, tedge derikke€rfundeten tangsigret,
lokalenasisltsnins,€ller z)Civervanov Brrn.haveen hidiertidigoveBangsordnins (ned budset
oed nsover€nskom5tlindnl1,januar2017, sabdesaryi harridiit.t.ft:te e. fusion med ei andcr
dasillbld i sod ro 03 o.den,

Afs utnlngsvirvi vicerne papegei atvore! bornehave er kendete8netved en neger hojgrad af
brugeroE medarbeiderti fredshed (det kai rakriskdokumenreres), ocatv att d har levetooii

modra tnns l i  deomking i *ande,komnunae n i i iu t io ie rharv  oss6tu td
beasn ingocven leGre  Derhar iovrg tva fer  bordFhave iVadov i66 , r .
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Kære Mitzi Krogh Søgaard og Johan Kjeldgaard-Pedersen 
 
Tak for jeres brev fra den 12. november 2015 vedrørende Vartov 
Børnehave og Fritidshjem. 
 
Gennem de mange mails, jeg har modtaget fra forældre i Vartov det 
seneste stykke tid, bliver jeg bekræftet i, at der er tale om en 
velfungerende institution med et dygtigt og engageret personale, der 
gør et stort arbejde for det enkelte barns trivsel og udvikling. Det 
glæder mig meget at læse.  
 
Jeg kan samtidig forstå, at forvaltningens fremsendelse af opsigelsen 
af driftsaftalen med Vartov Børnehave og Fritidshjem har skabt 
bekymring for Vartov Børnehaves fremtid og mulighed for at sikre, at 
børnehaven kan fortsætte det gode arbejde. Særligt muligheden for at 
være klar med en ny organisering til den 1. august 2016 fylder meget i 
de henvendelser, jeg har modtaget. 
 
Jeg vil gerne indledningsvis slå fast, at Vartov Børnehave ikke bliver 
lukket, men der skal findes en bæredygtig løsning, der sikrer 
institutionen på langt sigt. Her vil en organisatorisk sammenlægning 
med en anden institution være en god mulighed.  
 
Jeg kan forstå, at der allerede foregår en dialog mellem Børnehuset 
Vor Frue og Vartov Børnehave om en organisatorisk sammenlægning, 
der vil betyde, at Vartov Børnehaves personale og børn - ved en 
sammenlægning - forbliver på den nuværende matrikel i de vante 
omgivelser. Det er en sammenlægning, som forvaltningen vurderer 
som en fornuftig løsning, der vil sikre økonomisk bæredygtighed for 
de involverede institutioner. Forvaltningen står selvfølgelig til 
rådighed med vejledning og hjælp igennem hele processen. 
 
Vi har i det politiske udvalg haft stor fokus på de steder, hvor den nye 
organisering af Fremtidens Fritidstilbud udfordres af f.eks. de fysiske 
rammer, som det gør sig gældende for Den Classenske Legatskole. 
Det har været afgørende for os i udvalget, at der er blevet lavet de 
bedst mulige overgangsløsninger, der kan implementeres til den 1. 
august 2016, samtidig med at overgangsløsningerne understøtter den 
overordnede politiske beslutning om 1:1 organiseringen for den 
enkelte skole og fritidsinstitutionen ved skolen. 
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For at opnå den ønskede effekt skal organiseringen for 
fritidsinstitutionen ved Den Classenske Legatskole implementeres i 
takt med de øvrige skoler, selvom den endelige løsning for de fysiske 
rammer ikke er på plads. Da fritidsinstitutionerne udelukkende er et 
tilbud, der omfatter elever fra 0.-3. klasse, kan børnehaven ikke være 
en del af fritidsinstitutionen pr. 1. august 2016.  
 
Jeg vil anbefale, at I bestyrelse tager kontakt til forvaltningen med 
henblik på at afklare, hvordan det sikres i fællesskab, at 
sammenlægningen med Børnehuset Vor Frue tilrettelægges på en 
måde, så personale og børn kan forblive i Vartov Børnehave, og 
hvordan der kan sikres en god overgang til en ny organisering i en 
sammenlægning med Børnehuset Vor Frue pr. 1. august 2016. 
 
Tak, fordi I tog jer tid til at skrive til mig. 
 
 
Med venlig hilsen 

 
Pia Allerslev 
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